
Voorzitter: Tjeenk Willink

Tegenwoordig zijn 65 leden, te
weten:

Baarda, Batenburg, De Beer, G. van
den Berg, J.Th.J. van den Berg,
Bierman, De Boer, Boorsma, Van den
Broek-Laman Trip, Cohen, Dees, Van
Dijk, Van Eekelen, Eversdijk,
Gelderblom-Lankhout, Ginjaar,
Glastra van Loon, Van Graafeiland,
De Haze Winkelman, Heijmans,
Heijne Makkreel, Hendriks, Hessing,
Van Heukelum, Hilarides, Hirsch
Ballin, Hofstede, Holdijk, Jaarsma, De
Jager, Ketting, Korthals Altes, J. van
Leeuwen, L.M. van Leeuwen,
Linthorst, Lodewijks, Loudon, Luijten,
Luimstra-Albeda, Lycklama aÁ
Nijeholt, Michiels van Kessenich-
Hoogendam, Pit, Pitstra, Le Poole,
Postma, Rensema, Rongen, Roscam
Abbing-Bos, Schoondergang-Horikx,
Schuurman, Schuyer, Staal,
Steenkamp, Stevens, Talsma, Tjeenk
Willink, Tuinstra, Ter Veld, Veling,
Werner, Wiegel, De Wit, WoÈ ltgens,
Van de Zandschulp en Zijlstra,

en de heren Ritzen, minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, en Linschoten, staatssecretaris
van Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Braks, Grol-Overling, Van Gennip,
Varekamp en Vrisekoop, wegens
verblijf buitenslands;

Grewel, wegens ziekte.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst, die in de
zaal ter inzage ligt. Op die lijst heb ik
voorstellen gedaan over de wijze van
behandeling. Als aan het einde van
de vergadering daartegen geen
bezwaren zijn ingekomen, neem ik
aan, dat de Kamer zich met de
voorstellen heeft verenigd.

(Deze lijst is, met de lijst van
besluiten, opgenomen aan het eind
van deze editie.)

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Intrekking van de Wet raad van
advies bibliotheekwezen en
informatieverzorging (23255).

(Zie vergadering van 24 oktober
1995.)

Het wetsvoorstel wordt bij zitten en
opstaan met algemene stemmen
aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Bepalingen met betrekking tot
de educatie en het beroepson-
derwijs (Wet educatie en
beroepsonderwijs) (23778),
- over:
- de motie-Jaarsma c.s. over
bereikbaarheid en toegankelijkheid
van het BVE-onderwijsaanbod
(23778, nr. 13d).

(Zie vergadering van 24 oktober
1995.)

De voorzitter: Ik geef gelegenheid

tot het afleggen van stemverklarin-
gen.

©

De heer Hofstede (CDA): Mijnheer
de voorzitter! De CDA-fractie heeft er
behoefte aan een stemverklaring af
te leggen over dit wetsvoorstel,
waarin geen onderscheid wordt
gemaakt tussen regionale en
interregionale ROC's. De CDA-fractie
zal tegen stemmen op grond van de
volgende overwegingen. Het
wetsvoorstel stuitte op zware kritiek
in deze Kamer. De CDA-fractie heeft
groot bezwaar tegen de fusiedwang,
heeft grote problemen met de
gebrekkige bekostiging en maakt zich
zorgen over de ongewisse toekomst
van de basiseducatie in dit geheel.
Voor mijn fractie is dit alles
voldoende om tegen te stemmen.

Voorzitter! Ten slotte wil ik om des
tijds wille nog meedelen dat de
CDA-fractie als het wetsvoorstel
onverhoopt wordt aangenomen,
steun zal geven aan de motie-
Jaarsma.

©

Mevrouw Schoondergang-Horikx
(GroenLinks): Mijnheer de voorzitter!
De WEB heeft positieve en negatieve
kanten. Positief is het tot stand
brengen van een integraal en
samenhangend stelsel van beroeps-
onderwijs en educatie, waarbij alle
onderwijsvormen in eÂeÂn regio
worden gebundeld in een ROC en
bestaande drempels tussen de
verschillende onderwijsvormen
geslecht kunnen worden. Negatief is
naar het oordeel van GroenLinks de
gescheiden bekostiging van het
beroepsonderwijs en de volwasse-
neneducatie, waardoor de volwasse-
neneducatie volstrekt afhankelijk
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wordt van gemeentelijk beleid, het
ontbreken van een bekostigingspa-
ragraaf en de te verwachten
problemen bij de implementatie van
de WEB. VoÂ oÂ r de plenaire behande-
ling lag het standpunt van Groen-
Links ergens in het midden tussen
een positief en een negatief oordeel,
met de neiging naar tegen stemmen.
De toezegging van de minister aan
het einde van het plenaire debat om
met artikel 12.3.48, lid 2, in de hand
in te grijpen indien het met de
invoering van de WEB mis dreigt te
gaan, waaronder ook valt het niet
voldoende beschikbaar stellen van
volwasseneneducatie, heeft de
balans bij GroenLinks doen
doorslaan naar de positieve kant. Wij
zullen voor het wetsvoorstel
stemmen. Ik wens allen die
betrokken zijn bij de totstandkoming
van een ROC veel wijsheid toe.

Het wetsvoorstel wordt bij zitten en
opstaan aangenomen.
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De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
het CDA, de SGP, het GPV en de RPF,
alsmede het lid Bierman tegen het
wetsvoorstel hebben gestemd.

De motie-Jaarsma c.s. (23778, nr.
13d) wordt bij zitten en opstaan met
algemene stemmen aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van
de wetsvoorstellen:

- Herziening van de douane-
wetgeving (Douanewet) (23716);

- Inwerkingtreding van en
aanpassing van wetgeving aan
de Douanewet (Invoeringswet
Douanewet) (23806);

- Wijziging van artikel 40 van
de Wet financiering volksverze-
keringen (24096);

- Wijziging van de Wet
aansprakelijkheidsverzekering
motorrijtuigen in verband met
aanvulling van de Boeken 3, 6 en
8 van het Burgerlijk Wetboek
met regels betreffende de
aansprakelijkheid voor gevaar-
lijke stoffen en verontreiniging
van lucht, water of bodem
(24177);

- Wijziging van de Wet van 28
oktober 1987 (Stb. 484),
houdende regelen inzake de
bescherming van oorspronkelijke

topografieën van halfgeleider-
produkten (24208);

- Wijziging van het Wetboek
van Burgerlijke Rechtsvordering
in verband met de inwerkingtre-
ding van de Overeenkomst
betreffende de Europese
Economische Ruimte voor het
Vorstendom Liechtenstein
(24268);

- Wijziging van de Huurprijzen-
wet woonruimte in verband met
dure woonvoorzieningen voor
gehandicapten (24076);

- Afwijking van het
aanpassingsmechanisme in de
Wet individuele huursubsidie
voor de duur van het subsidie-
tijdvak dat is aangevangen op 1
juli 1995 en loopt tot en met 30
juni 1996 (24331);

- Wijziging van de Wet
buitengewoon pensioen 1940-
1945, de Wet buitengewoon
pensioen zeelieden-
oorlogsslachtoffers, de Wet
buitengewoon pensioen Indisch
verzet, de Wet uitkeringen
vervolgingsslachtoffers 1940-
1945 en de Wet uitkeringen
burger-oorlogsslachtoffers
1940-1945 (herziening
aanpassingssysteem wetten voor
oorlogsgetroffenen) (24115);

- Wijziging van de Luchtvaart-
wet (24338);

- Intrekking van de Vestigings-
wet detailhandel en wijziging
van de Drank- en Horecawet en
van de Vestigingswet Bedrijven
1954 (23963).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

De voorzitter: De fractie van de SP
wordt conform artikel 121 van het
Reglement van orde aantekening
verleend, dat zij geacht wil worden
zich niet met wetsvoorstel 23963 te
hebben kunnen verenigen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van een aantal sociale verzeke-
ringswetten (Wet afschaffing
malus en bevordering reı̈ntegra-
tie) (24221).

De beraadslaging wordt geopend.

De voorzitter: Ik geef het woord aan
mevrouw Van Leeuwen, die haar
maiden-speech houdt.
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Mevrouw Van Leeuwen (CDA):
Mijnheer de voorzitter! Het overne-
men van een dossier met een lange
geschiedenis maakt veel ''inlees-
werk'' noodzakelijk. Met grote
verbazing heb ik zelf nu ook kunnen
constateren hoe duidelijke uitspraken
van deze Kamer tot dusverre zijn
genegeerd. En dat terwijl allerwegen
een omslag in het denken over de
sociale-verzekeringswetgeving heeft
plaatsgevonden of in ieder geval had
moeten plaatsvinden. Een andere
aanpak was immers noodzakelijk,
met eenvoudige, doorzichtige,
handhaafbare en uitvoerbare
wetgeving, maar waarin ook centraal
zou komen te staan de reactivering
en herinschakeling in het arbeidspro-
ces van medeburgers/medewerkers
met een handicap boven het
uitsluitend ± op overigens bekwame
wijze ± verzorgen en blijven
verzorgen, indien noodzakelijk, van
hun uitkeringen. Naast deze
rechtmatige uitvoering zou de
sociale-verzekeringswetgeving op dit
terrein voÂ oÂ r alles inhoud moeten
geven aan en ruimte moeten
scheppen voor een doelmatige
uitvoering, in de zin van adequate
begeleiding van mensen met als
doel, hen zo spoedig als mogelijk
van een terugkeer in het arbeidspro-
ces te verzekeren. Deze omslag was
reeds gekomen op basis van een
gesloten akkoord tussen overheid en
bedrijfsleven, dat alle partijen op de
specifieke eigen verantwoordelijkheid
aansprak. Terecht heeft onze
oud-collega Van der Meulen in
februari 1992 hieraan herinnerd.

De uitkomsten van de parlemen-
taire enqueÃ te over de uitvoerings-
organen sociale verzekeringen
onderstreepten opnieuw de
noodzaak, zo snel mogelijk af te
komen van de al lang heersende
cultuur van collectieve inertie en
onmacht, van onze collectieve
schuld. Kort samengevat, er was
sprake geweest van een samenspan-
ning van werkgevers en werknemers
in oneigenlijke zin, een passief
parlement, ingewikkelde, soms
rammelende wetgeving en onvol-
doende functionerende uitvoerings-
organen. Alle verantwoordelijke
partijen zouden er elk voor zich,
maar ook te zamen, blijk van moeten
geven hun les te hebben geleerd.

Ik verwijs in dit kader naar twee
uitspraken. De eerste is van de heer
Buurmeijer als reactie op de
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